
LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 1

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto
AIKA 11.12.2019 klo 17:00 - 00:33

PAIKKA Harjurinteen koulu, Ratakatu 1

LÄSNÄ Andersson Otto puheenjohtaja
Lepola Janne I varapuheenjohtaja
Tähtinen Keijo II varapuheenjohtaja
Heijnsbroek-Wirén Mia jäsen
Willner Kristian jäsen
Sjödahl Ralf jäsen
Uutinen Lotte-Marie jäsen
Karlsson Mikael jäsen
Liljestrand Tom jäsen
Thesslund Stefan jäsen
Aitokari Mia-Leena jäsen
Stenvall Patrik jäsen
Karlsson Håkan jäsen
Grundström Maria jäsen
Hinttaniemi Jonna jäsen
Skogster Leif jäsen
Björkman-Nystén Nina jäsen
Turku Roger jäsen
Bruce Marina jäsen
Sederholm Eva jäsen
Isotalo Arja jäsen
Kekkonen Jari jäsen
Lappalainen Kalevi jäsen
Lohenoja Pertti jäsen
Laiho Pasi jäsen § 143-153
Hämäläinen Satu jäsen
Kokko Ismo jäsen
Väkevä Antti jäsen
Lång Saara jäsen
Hagfors Kari jäsen
Noroviita Timo jäsen
Rosenberg Thomas Skogsterin varajäsen § 152
Lindroos Johannes Hannuksen varajäsen
Haverinen Katri Karvosen varajäsen
Hovi Antti Pekkolan varajäsen
Vuokko Marjo Länsipuron varajäsen

MUUT Kankkunen Iiro nuorisovaltuuston
edustaja

Oker-Blom Jan D. kaupunginjohtaja
Lönnfors Kristina kaupunginkansliakes-

kuksen johtaja



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 2

Ptk:n tark.

Schröder Carita perusturvajohtaja
Holmström Joakim elinkeino- ja

infrastruktuurikeskuks
en johtaja

Kinnunen Kirsi sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen
johtaja

Gustafsson Siv asiantuntija

POISSA Hannus Daniel jäsen
Karvonen Juha jäsen
Pekkola Katja jäsen
Länsipuro Janne jäsen

ALLEKIRJOITUKSET Puheenjohtaja  Sihteeri

 Otto Andersson Kristina Lönnfors
KÄSITELLYT ASIAT 143 - 155

PÖYTÄKIRJAN Sähköisesti Loviisassa
TARKASTUS

  Mia-Leena Aitokari  Satu Hämäläinen
PÖYTÄKIRJA YLEI- Loviisan kaupungin sähköisellä ilmoitustaululla
SESTI NÄHTÄVILLÄ

Pöytäkirjanotteen
oikeaksi todistaa

Loviisa  



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 3

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto

LUETTELO KÄSITELLYISTÄ  ASIOISTA

§ Sivu
143 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 4

144 Pöytäkirjantarkastajat 5

145 Kaupunginvaltuuston kokoukset 2020 6

146 Sidonnaisuusilmoitukset 8

147 Kaupunginhallituksen vastine vuoden 2018
arviointikertomuksen johdosta

9

148 Loviisan ja Lapinjärven sosiaali- ja terveydenhuollon
palvelusopimuksen  päivittäminen

10

149 Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän
loppuselvityksen/tilinpäätöksen hyväksyminen

12

150 Vapaan sivistystyön järjestämistä koskeva sopimus 1.1.2020
alkaen

14

151 Määrärahamuutokset vuoden 2019 talousarvioon 16

152 Koskenkylän terveysaseman toiminnan siirtäminen
pääterveysaseman tiloihin

18

153 Talousarvio ja taloussuunnitelma 2020–2022 26

154 Suolatorin päällystyksen saattaminen alkuperäiseen muotoonsa,
valtuustoaloite

43

155 Kokouksen päättäminen 44



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 4

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto § 143 11.12.2019

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

KV § 143

Päätös: Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja totesi, että
kaupunginvaltuustolle on jätetty kaksi adressia:

 Loviisan kyläkoulujen ja päiväkotien lakkauttamista ja
säästötoimenpiteitä vastaan (689 allekirjoittajaa)

 Tesjoen kirjaston ja postin toiminnan jatkumisen puolesta (430
allekirjoittajaa).

  Lisäksi kaupunginvaltuuston jäsenille on toimitettu kaksi
kaupungin palautekanavan kautta tullutta kannanottoa Tesjoen
kirjaston säilyttämiseksi.

  Nuorisovaltuuston edustaja Iiro Kankkunen oli viimeistä kertaa
läsnä kaupunginvaltuuston kokouksessa kyseisessä roolissa ja piti
pienen läksiäispuheen valtuutetuille.

  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja kiitti Marita Itävuorta, joka
oli viimeistä kertaa läsnä kaupunginvaltuuston kokouksen
yleisössä Loviisan Sanomien toimittajan roolissa.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 144 11.12.2019

Pöytäkirjantarkastajat

KV § 144

Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin valtuutetut Mia-Leena Aitokari ja
Satu Hämäläinen.

 ---
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Kaupunginhallitus § 324 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 145 11.12.2019

Kaupunginvaltuuston kokoukset 2020

805/00.02.00/2019

KH § 324
 Valmistelija: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors

 Kaupunginvaltuuston kokoukset vuonna 2020 esitetään
pidettäväksi pääsääntöisesti kuukauden kolmantena keskiviikkona
klo 18.00. Kokouspaikkana on tässä vaiheessa Harjurinteen koulu.
Mikäli puheenjohtaja katsoo aiheelliseksi, hänellä on oikeus
kutsua kaupunginvaltuusto kokoukseen sanotuista poikkeavina
päivinä ja kellonaikoina. Kaupunginvaltuuston kokous voidaan
peruuttaa, mikäli kokouksessa käsiteltäviä asioita on vähän, eikä
niiden kiireellisyys vaadi pikaista käsittelyä. Kokouksen
peruuttamisesta sovitaan kaupunginvaltuuston puheenjohtajan
kanssa ja siitä ilmoitetaan erikseen.

 Kaupunginvaltuuston kokouksesta pidettävä pöytäkirja on
nähtävänä kaupungin kotisivuilla olevalla sähköisellä
ilmoitustaululla.

 Kaupunginvaltuuston kokouksesta ilmoitetaan yleisölle tiedoksi
siten kuin kaupunginvaltuusto on kunnallisten ilmoitusten tiedoksi
saattamisesta päättänyt.

 Oheismateriaali:
 Kaupunginvaltuuston, kaupunginhallituksen ja lautakuntien

kokousaikataulusuunnitelma 2020

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että yllä olevaa
käytäntöä noudatetaan vuonna 2020.

Päätös: Ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 7

Ptk:n tark.

KV § 145
 Oheismateriaali:
 Kaupunginvaltuuston, kaupunginhallituksen ja lautakuntien

kokousaikataulusuunnitelma 2020

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että yllä olevaa käytäntöä
noudatetaan vuonna 2020.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Tarkastuslautakunta § 87 04.11.2019
Kaupunginvaltuusto § 146 11.12.2019

Sidonnaisuusilmoitukset

131/07.01.03/2019

TARL § 87
 Kuntalain (410/2015) 84 §:n mukaan tiettyjen kunnan

luottamushenkilöiden ja viranhaltijoiden on ilmoitettava
sidonnaisuuksistaan tarkastuslautakunnalle, joka saattaa
ilmoitukset kaupunginvaltuuston tiedoksi. Ilmoitukset julkaistaan
yleisessä tietoverkossa.

Ehdotus: Tarkastuslautakunta käsittelee saapuneet sidonnaisuusilmoitukset.
Tarkastuslautakunta saattaa ajantasaisen sidonnaisuusrekisterin
kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Päätös: Kokoukseen ei tuotu uusia sidonnaisuusilmoituksia.
Tarkastuslautakunta totesi, että sidonnaisuusrekisteri on ajan
tasalla. Tarkastuslautakunta päätti saattaa sidonnaisuusrekisterin
kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

  Liite nro 2.

 ---

KV § 146
 Sidonnaisuudet:

https://www.loviisa.fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/s
idonnaisuudet/

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto merkitsee sidonnaisuusrekisterin tiedoksi.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Tarkastuslautakunta § 77 09.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 147 11.12.2019

Kaupunginhallituksen vastine vuoden 2018 arviointikertomuksen johdosta

208/02.02.01/2019

TARL § 77
 Kuntalain 121. §:n mukaan kunnanhallitus antaa valtuustolle

lausunnon toimenpiteistä, joihin arviointikertomus antaa aihetta.
Loviisan kaupunginhallitus käsitteli vastineensa 7.10.2019.

 Liite nro 1.

Ehdotus: Kaupunginhallituksen vastine ja käyty keskustelu merkitään
tiedoksi.

Päätös: Kaupunginhallituksen vastine on käsitelty ja siitä on käyty
keskustelua, merkitään tiedoksi. 

  Kaupunginhallituksen tehtävänä on vastata kaupunginvaltuuston
päätösten täytäntöönpanosta. Kaupunginvaltuusto on antanut
kehityskohdetaulukoiden kohteiden toteuttamisen
kaupunginhallituksen tehtäväksi. Kuitenkin aikaisempien vuosien
kehityskohdetaulukoissa on edelleen keskeneräisiä lakisääteisiäkin
asioita huolestuttavissa määrin. Tarkastuslautakunta on
huolestunut olennaisten asioiden hitaasta etenemisestä.

  Tarkastuslautakunta esittää päätöksensä kaupunginvaltuustolle
tiedoksi.

 ---

KV § 147
 Liite nro 1.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto merkitsee tarkastuslautakunnan päätöksen
tiedoksi.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Perusturvalautakunta § 114 07.11.2019
Kaupunginhallitus § 313 18.11.2019
Kaupunginvaltuusto § 148 11.12.2019

Loviisan ja Lapinjärven sosiaali- ja terveydenhuollon palvelusopimuksen
päivittäminen

759/00.04.01/2019

PL 07.11.2019 § 114

Valmistelija: taloussuunnittelija Annette Povenius, puh. 0440 555
927.

Loviisan kaupungin ja Lapinjärven kunnan välinen sosiaali- ja
terveydenhuollon palveluiden palvelusopimus päivitetään
vuosittain. 

Yhteisessä yhteistyökokouksessa 10.9.2019 on neuvoteltu
palvelusopimuksesta.

Seuraavat muutokset on tehty:
 sivuilla 6-8 päivitettiin luvut.

Liite 1, palvelusopimusehdotus

Esittelijä: perusturvajohtaja Carita Shröder

Ehdotus: Perusturvalautakunta ehdottaa että kaupunginhallitus omalta
osaltaan hyväksyy ja esittää kaupunginvaltuustolle
hyväksyttäväksi päivitetyn  sosiaali- ja terveydenhuollon
palveluiden palvelusopimuksen.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KH § 313
 Liite nro 3:
 palvelusopimusehdotus

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
päivitetyn sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden
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palvelusopimuksen.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---

KV § 148
 Liite nro 2:
 palvelusopimusehdotus

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy päivitetyn sosiaali- ja
terveydenhuollon  palveluiden palvelusopimuksen.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginhallitus § 326 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 149 11.12.2019

Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän loppuselvityksen/tilinpäätöksen hyväksyminen

768/00.04.01/2019, 734/00.04.01/2019

KH § 326
 Valmistelija: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors

 Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä purettiin 31.8.2019.
Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän purkamista koskevan
sopimuksen kohdan 3 mukaan jäsenkuntien valtuustot käsittelevät
loppuselvityksen ja viimeisen tilinpäätöksen. Kuntayhtymän
viimeinen tilinpäätös 1.1.2019–31.8.2019 toimii samalla
kuntayhtymän loppuselvityksenä.

 Liite nro 1:
 Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän tilinpäätös ja toimintakertomus

1.1.2019–31.8.2019
 tilintarkastuskertomus.

 Oheismateriaali:
 tarkastuslautakunnan pöytäkirja 4.11.2019
 arviointikertomus.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus:  Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto

 merkitsee tilintarkastuskertomuksen tiedoksi
 hyväksyy Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän tilinpäätöksen

1.1.2019–31.8.2019
 myöntää vastuuvapauden kuntayhtymän hallintoa ja taloutta

hoitaneille hallituksen jäsenille ja johtaville viranhaltijoille
tilikaudelta 1.1.2019–31.8.2019.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---
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KV § 149
 Liite nro 3.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto

 merkitsee tilintarkastuskertomuksen tiedoksi
 hyväksyy Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän tilinpäätöksen

1.1.2019–31.8.2019
 myöntää vastuuvapauden kuntayhtymän hallintoa ja taloutta

hoitaneille hallituksen jäsenille ja johtaville viranhaltijoille
tilikaudelta 1.1.2019–31.8.2019.

Päätös: Jäsenet Maria Grundström ja Katri Haverinen ilmoittivat
esteellisyydestä (peruste Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän
hallituksen jäsen ja varajäsen) ja poistuivat yleisölle varattuun
tilaan asian käsittelyn ajaksi.

  Päätös ehdotuksen mukaan.

 ---
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Kaupunginhallitus § 334 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 150 11.12.2019

Vapaan sivistystyön järjestämistä koskeva sopimus 1.1.2020 alkaen

820/12.00.00/2019

KH § 334
 Valmistelijat: kansalaisopiston rehtori Merja Sillanpää, puh. 040

663 2840, ja sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi
Kinnunen, puh. 0440 555 250

 Loviisan kaupungin kaupunginvaltuusto (17.4.2019 § 40) päätti,
että Valkon kansalaisopisto ja Lovisa svenska medborgarinstitut
yhdistyvät hallinnollisesti 1.1.2020 alkaen. Asian johdosta tulee
ennen vuoden 2019 loppua laatia yhteistyökuntien kanssa uusi
yhteistyösopimus, lakkauttaa vanhat johtokunnat ja valita uusi
yhteinen johtokunta (yhdeksän jäsentä ja yhdeksän varajäsentä).
Lisäksi valtuusto edellyttää, että yhdistetyn kansalaisopiston
tuntijaossa on molempia kieliryhmiä kohdeltava yhdenvertaisesti
ja väestön kielisuhteet huomioon ottaen.

 Opetus- ja kulttuuriministeriö (OKM/13/532/2019) päätti
2.10.2019 muuttaa tehdystä hakemuksesta vapaasta sivistystyöstä
annetun lain (632/1998) 4. §:n nojalla Loviisan kaupungin
ylläpitämän suomenkielisen kansalaisopiston vapaan sivistystyön
ylläpitämisluvan 1.1.2020 alkaen seuraavaksi.

 Ylläpitäjän nimi ja kotipaikka: Loviisan kaupunki, Loviisa.
Sopimuskunnat Lapinjärvi ja Pyhtää.

 Oppilaitoksen nimi ja sijaintipaikka: Loviisan kansalaisopisto –
Lovisa medborgarinstitut, Loviisa

 Opetuskieli: Suomi ja ruotsi
 Koulutustehtävä: Loviisan kansalaisopisto – Lovisa medborgarinstitut

järjestää koulutusta, joka painottuu taito- ja taideaineisiin, kieliin,
tietotekniikkaan, liikuntaan ja muihin terveyttä edistäviin aineisiin.

 Lisäksi opetus- ja kulttuuriministeriö (OKM/14/532/2019) päätti
2.10.2019 peruuttaa Lovisa svenska medborgarinstitutia varten
myönnetyn ylläpitämisluvan 1.1.2020 alkaen.

 Liite nro 6:
 Sopimus vapaan sivistystyön järjestämistä koskien

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom
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Ehdotus:  Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Loviisan
kaupunki hyväksyy omalta osaltaan sopimuksen vapaan
sivistystyön järjestämisestä liitteen mukaisesti. Sopimus astuu
voimaan 1.1.2020.

Päätös: Ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

  Tauko kello 19.30–19.40.

  Nuorisovaltuuston edustaja poistui kokouksesta.

 ---

KV § 150
 Liite nro 4.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että Loviisan kaupunki hyväksyy
omalta osaltaan sopimuksen vapaan sivistystyön järjestämisestä
liitteen mukaisesti. Sopimus astuu voimaan 1.1.2020.

Ehdotus: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginhallitus § 325 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 151 11.12.2019

Määrärahamuutokset vuoden 2019 talousarvioon

811/02.06/2019

KH § 325
 Valmistelijat: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors, elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Joakim
Holmström, taloussuunnittelija Eija Henriksson, perusturvajohtaja
Carita Schröder, taloussuunnittelija Annette Povenius, sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen ja taloussuunnittelija
Siv Mårtens

 Kaupungin toteumaan 1–10/2019 perustuen esiintyy tarvetta
seuraaviin määrärahamuutoksiin vuoden 2019 talousarvion
käyttötalousosassa:

1. Kaupunginhallituksen tuloihin sisältyy 3 100 000 euron varaus
maa-alueista saataviksi myyntivoitoiksi. Rantatonttien myynti ei ole
toteutunut suunnitellusti myyntipäätöksen valituksesta johtuen. Tämän
johdosta kaupunginhallituksen myyntituloista on vähennettävä
400 000 euroa.

2. Kaupungin verotulot ovat kehittyneet budjetoitua heikommin.
Yhteisöverotuottoja arvioidaan kertyvän 3,2 miljoonaa euroa
vähemmän kuin talousarviossa ennakoitiin. Kunnallisverotuottoja
arvioidaan kertyvän 3 miljoonaa euroa talousarviota vähemmän.
Kunnallisverokertymän poikkeukset johtuvat tuloverojärjestelmän
hallinnollisista uudistuksista. Valtionosuuksia puolestaan saadaan
930 000 euroa talousarviossa varattua enemmän. Määrästä noin
650 000 euroa muodostuu valtion kompensaatioerän maksatuksen
aikaistamisesta vuodesta 2020 vuoteen 2019.

3. Satunnaiset erät: Hemgårdenin purkukustannukset vuonna 2019 ovat
noin 260 000 euroa.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle seuraavat
määrärahamuutokset vuoden 2019 talousarvioon:

KESKUS TILI MUUTOS EUROA
Kaupunginhallitus Toimintatuotot, vähennys -400 000

Rahoitusosa Yhteisöverotulot, vähennys –3 200 000

Rahoitusosa Kunnallisverotulot, vähennys –3 000 000
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Rahoitusosa Valtionosuudet, lisäys 930 000

Rahoitusosa Satunnaiset erät, kustannus –260 000

 Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Teknisenä korjauksena korjattiin taulukon viimeinen rivi muotoon
”Rahoitusosa Satunnaiset erät, kustannus –260 000”. 

  Päätös ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 151

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy seuraavat määrärahamuutokset
vuoden 2019 talousarvioon:

KESKUS TILI MUUTOS EUROA
Kaupunginhallitus Toimintatuotot, vähennys -400 000

Rahoitusosa Yhteisöverotulot, vähennys –3 200 000

Rahoitusosa Kunnallisverotulot, vähennys –3 000 000

Rahoitusosa Valtionosuudet, lisäys 930 000

Rahoitusosa Satunnaiset erät, kustannus –260 000

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Perusturvalautakunta § 88 12.09.2019
Kaupunginhallitus § 248 23.09.2019
Kaupunginhallitus § 265 07.10.2019
Kaupunginvaltuusto § 114 16.10.2019
Kaupunginhallitus § 327 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 152 11.12.2019

Koskenkylän terveysaseman toiminnan siirtäminen pääterveysaseman tiloihin

628/00.01.00/2019

PL 12.09.2019 § 88

 Valmistelijat: palvelupäällikkö Jaana Iivonen, puh. 044 055 5471,
palvelupäällikkö Päivi Sippula, puh. 040 188 365 ja
perusturvajohtaja Carita Schröder, puh. 040 570 2807.

Loviisan kaupungin perusturvakeskuksella on toimipisteet
pääterveysaseman lisäksi Lapinjärvellä ja Koskenkylässä.
Koskenkylän toimipisteen palveluja käyttävät eniten ne, jotka
asuvat lähellä toimipistettä. Toimipisteiden käyttöä ei ole
kuitenkaan rajoitettu asuinpaikan mukaan, vaan kaikki
yhteistoiminta-alueella asuvat asukkaat voivat valita vapaasti
toimipisteen missä haluavat käydä. Koskenkylän terveysasemalla
ei asiakkaita pystytä palvelemaan täysin kokonaisvaltiasesti, sillä
asemalta puuttuvat kokonaan röntgenpalvelut ja
laboratoriopalveluita asemalta saa korkeintaan kerran viikossa.
Nämä palvelut tarjotaan Loviisan pääterveysasemalla, jolloin
asiakkaat joka tapauksessa joutuvat asioimaan siellä.  

Koskenkylän toimipisteessä toimivat hoitaja- ja lääkärivastaanotot
sekä äitiys- ja lastenneuvola. Koskenkylän toimipisteessä
työskentelee lääkäri kaksi kertaa viikossa. Toimipisteessä
työskentelee lisäksi terveyskeskusavustaja ja kaksi sairaanhoitajaa.
Lasten ja nuorten palveluita tarjoaa Koskenkylän terveysasemalla
kaksi terveydenhoitajaa. Nämä terveydenhoitajat hoitavat
äitiysneuvolan, lastenneuvolan ja alueen koululaisten
kouluterveydenhuollon. Toimipisteessä on myös varattu yksi
huone kotihoidon henkilökunnalle muun muassa kirjaamista ja
muuta hallinnollista työtä varten. Hammashuollon palvelut
siirrettiin pääterveysasemalle jo vuonna 2014. Perusteluina
siirrolle oli hammaslääkäreiden ja hammashoitajien resurssien
riittämisen varmistaminen palveluiden keskittämisen avulla.   

Loviisan kaupunki on osakkaana tiloissa, joissa Koskenkylän
terveysasema toimii. Kiinteistön kunto ei enää täysin vastaa
toiminnalle nykypäivänä asetettuja vaatimuksia. Etelä-Suomen
aluehallintovirasto teki terveysaseman tiloihin tarkastukset vuonna
2013 ja 2019. Aluehallintovirasto nosti esiin
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tarkastuskertomuksessaan lämpötilaan liittyvät huolensa.
Työhuoneiden lämpötila nousee varsinkin kesäisin korkealle.
Tiloihin on hankittu ilmanviilennyskoneita mutta niistä lähtee niin
kova ääni, että niiden käyttö ei ole mahdollista silloin kun tehdään
asiakastyötä. Työterveyshuolto on myös nostanut esiin
työpaikkaselvityksessään ilman lämpötilaan liittyvät epäkohdat.
Tilojen lämpötilaan liittyviä haasteita ei ole pystytty ratkaisemaan
mutta Aluehallintovirasto: ja työterveyshuollon esille nostamat
sisäilmaongelmat ja niihin liittyvä mahdollinen kosteusvaurio on
selvitetty ja ratkaistu.  

Koskenkylän terveysaseman toiminta on pienuutensa takia todella
haavoittuvaista, ja toimintaa on jouduttu siirtämään ajoittain
pääterveysasemalle. Yksikkö on säännöllisesti jouduttu sulkemaan
vuodenvaihteen pyhien ajaksi ja kesäloma-aikaan jopa 6–8 viikon
ajaksi työvoiman riittävyyden takaamiseksi. Työnantajaa
huolestuttaa myös muutaman työntekijän yksikön työturvallisuus.
Aluehallintovirastokin on
tarkastuksillaan kiinnittänyt huomiota yksin työskentelyyn ja
siihen liittyviin riskeihin. Jos Koskenkylän terveystalon
henkilökunta siirtyy keskustan tiloihin, työturvallisuus parantuu
yksintyöskentelyn riskin jäädessä pois.  

Työnantajan on myös haastavaa huolehtia muutaman työntekijän
yksikössä henkilöstön hyvinvoinnista ja riittävän osaamisen
turvaamisesta. Henkilökunta on tuonut esille tiedonkulun
ongelmia. Pienessä yksikössä työskentely on työntekijän kannalta
vaativaa, koska esimerkiksi lääketieteellisen ja muiden
erityistyöntekijöiden konsultaatio on haastavampaa etäisyyden
takia. Pienessä yksikössä myös kollegiaalinen tuki on
vähäisempää. Esimiestyön tuki jää usein etäisyyden takia
vähäisemmäksi ja myös palvelun laadun hallintaan liittyy riskejä
itsenäisen ja yksinäisen työnkuvan takia. Henkilökuntaa ei
perusturvakeskuksessa rekrytoida tiettyyn toimipisteeseen, mutta
jos rekrytointitarve on pienessä yksikössä asettaa se uudelle
työntekijälle suuria vaatimuksia muun muassa kykyä hyvin
itsenäiseen työhön. Tarvittaessa, jos ei pieneen yksikköön sopivaa
hakijaa löydy, joudutaan tekemään siirtoja pääterveysaseman
henkilökunnasta pieneen yksikköön. Aina ei pienessä yksikössä
työskentely sovi kokeneemmallekaan hoitajalle, vaan esimerkiksi
hyvin itsenäinen työote ja esimiestuen vähäisyys voivat käydä
pidemmän päälle liian kuormittavaksi. 

Koskenkylän terveystalon toiminta ja asiakaskunta ovat myös
muuttuneet viime vuosina. Väestön ikääntyminen ja siihen liittyvä
palveluntarpeen kasvu ei näy terveysaseman käyntimäärissä.
Käyntimäärät ovat vähentyneet vuodesta 2017 vuoteen 2018 yli
kuusitoista prosenttia. Vastaanottopuolella on ollut ajoittain vähän
asiakkaita ja sen takia toinen sairaanhoitaja on siirtynyt tänä
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vuonna osittain kokonaan työskentelemään pääterveysasemalle.
Myös lastenneuvolan puolella ovat käyntimäärät vähentyneet
huomattavasti. Viiden vuoden aikajaksolla Koskenkylän
terveystalon alueella neuvolaikäisten lasten määrä on vähentynyt
jopa sadalla lapsella.  

Loviisan perusturvakeskuksen palveluverkkoa on tiivistetty
viimeksi vuonna 2015. Keskittämisen seurauksena pystyttiin
tuolloin vähentämään puolikas lääkärin virka ja kokonainen
terveydenhoitajan toimi. Mikäli palveluverkkoa supistettaisiin
vielä lisää, nykyistä lääkäri- ja hoitajatyövoimaa pystyttäisiin
hyödyntämään entistä paremmin. Yhdistyminen mahdollistaisi
henkilöresurssien paremman riittävyyden siten, että kaikkien
lähivuosina eläköityneiden tilalle ei tarvitsisi palkata uusia.
Henkilöstökustannusten lisäksi taloudellista säästöä syntyy
perusturvakeskuksen vuokra-, sähkö- ja siivouskustannuksissa.
Terveysaseman siirtyminen pääterveysasemalle mahdollistaa myös
kiinteistön osakkeiden myynnin.  

Koskenkylän henkilökunta mahtuu huone- ynnä muiden
järjestelyiden jälkeen kokonaisuudessaan pääterveysasemalle vasta
kesällä 2020. Jos siirtyminen tapahtuu ennen kesäsulkua ja
viimeistään 1.7. mennessä säästöä arvioidaan tulevan ensi vuonna
noin 50 000 euroa. Seuraavana vuotena säästöä arvellaan tulevan
suunnilleen saman verran. 

Esittelijä: perusturvajohtaja Carita Schröder

Ehdotus: Perusturvalautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja
edelleen kaupunginvaltuustolle, että Loviisan kaupungin
perusturvakeskuksen Koskenkylän terveysaseman toiminta
siirretään pääterveysasemalle viimeistään 1.7.2020.

Päätös: Lautakunnan jäsen Ben Grundström esitti muutosehdotuksena,
että Koskenkylän terveysaseman toimintaa ei siirretä
pääterveysasemalle. Ehdotusta kannattivat jäsenet Armi Lindell ja
Ilkka Relander.

  Äänestys
  Esittelijän ehdotus JAA 3 ääntä (Eva Sederholm, Katri Haverinen,

Patrik Stenvall)
  Jäsen Ben Grundströmin ehdotus EI 8 ääntä (Ben Grundström,

Armi Lindell, Ilkka Relander,  Johannes Lindroos, Pirjo Lammi,
Katja Kouvo, Anne Rönkkö, Johan Gustafsson)

  Perusturvalautakunta päätti esittää kaupunginhallitukselle ja
edelleen kaupunginvaltuustolle, että Koskenkylän terveysaseman
toimintaa ei siirretä pääterveysasemalle.
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 ---

KH § 248
 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Koskenkylän
terveysaseman toimintaa ei siirretä pääterveysasemalle.

Päätös: Johtava lääkäri Tero Taipale osallistui kutsuttuna asiassa käytyyn
keskusteluun.

  Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Arja Isotalo ehdotti,
että asia jätetään pöydälle.

  Jäsen Tom Liljestrand kannatti palautusehdotusta.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

  Asia jätettiin pöydälle.

 ---

KH § 265
 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Koskenkylän
terveysaseman toimintaa ei siirretä pääterveysasemalle.

Päätös: Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että päätöslauseeseen lisätään
”…mutta toimintaa tehostetaan muun muassa supistamalla
aukioloaikoja siten, että ehdotetut henkilöstövähennykset voidaan
toteuttaa.”

  Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Arja Isotalo kannatti
jäsen Tom Liljestrandin esittämää ehdotusta.

  Jäsen Lotte-Marie Uutinen esitti vastaehdotuksena
perusturvalautakunnan esittelijän esittämän mukaisesti, että
kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että
Loviisan kaupungin perusturvakeskuksen Koskenkylän
terveysaseman toiminta siirretään pääterveysasemalle viimeistään
1.7.2020.
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  Jäsen Veli-Matti Mettinen kannatti Jäsen Lotte-Marie Uutisen
vastaehdotusta.

Äänestys 1
  Jäsen Tom Liljestrandin muutosehdotus JAA 4 ääntä (Liljestrand,

Karlsson, Sjödahl, Isotalo)
  Jäsen Lotte-Marie Uutisen vastaehdotus EI 5 ääntä (Uutinen,

Kekkonen, Mettinen, Karvonen, Heijnsbroek-Wirén)
 jäsen Lotte-Marie Uutisen ehdotus meni jatkoon.

Äänestys 2
  Pohjaehdotus JAA 2 ääntä (Karlsson, Isotalo)
  Jäsen Lotte-Marie Uutisen vastaehdotus EI 7 ääntä (Uutinen,

Liljestrand, Sjödahl, Kekkonen, Mettinen, Karvonen,
Heijnsbroek-Wirén)
 Päätös on jäsen Lotte-Marie Uutisen vastaehdotuksen

mukainen.

  Kaupunginhallitus päätti esittää kaupunginvaltuustolle, että
Loviisan kaupungin perusturvakeskuksen Koskenkylän
terveysaseman toiminta siirretään pääterveysasemalle viimeistään
1.7.2020.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 114
Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että Loviisan kaupungin

perusturvakeskuksen Koskenkylän terveysaseman toiminta
siirretään pääterveysasemalle viimeistään 1.7.2020.

Päätös: Valtuutettu Leif Skogster ilmoitti esteellisyydestä (peruste:
asianosaisen läheinen) ja poistui yleisölle varattuun tilaan asian
käsittelyn ajaksi.

  Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti asian palauttamista uuteen
valmisteluun. 

  Valtuutettu Daniel Hannus kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
palautusehdotusta.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

  Asia palautettiin uuteen valmisteluun.

 ---
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KH § 327
 Valmistelijat: palvelupäällikkö Jaana Iivonen, puh. 044 055 5471;

palvelupäällikkö Päivi Sippula, puh. 040 188 365;
palvelupäällikkö Lisbeth Forsblom, puh. 044 055 5345; johtava
lääkäri Tero Taipale, puh. 044 505 1210; ylilääkäri Katariina
Borup, puh. 044 505 1430 ja perusturvajohtaja Carita Schröder,
puh. 040 570 2807

 Loviisan kaupunginvaltuusto käsitteli Koskenkylän terveysaseman
toiminnan siirtämistä pääterveysasemalle kokouksessaan
16.10.2019 Kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian uudelleen
valmisteluun. Perusteluina tälle esitettiin, että viranhaltijoiden
tulisi vielä tarkemmin miettiä toiminnan siirtämisen vaikutuksia
kuntalaisiin.

 Perusturvakeskus on ihmisiin kohdistuvien vaikutusten arvioinnin
työkalun avulla arvioinut terveysaseman toiminnan siirron
vaikutuksia kuntalaisiin eri vaihtoehtoja vertaillen. Vertaillut
vaihtoehdot ovat toiminnan pitäminen ennallaan, toiminnan
lisääminen, toiminnan supistaminen ja toiminnan siirtäminen
pääterveysasemalle. Materiaali liitteenä. 

 Arvioinnissa on erityisesti huomioitu päätöksen vaikutukset
kuntalaisten terveyteen, kuten lääketieteellinen ja hoitotyön laatu
sekä onnettomuus- ja tapaturmariskit. Lisäksi arvioinnissa on
huomioitu
 vaikutukset väestömäärään huomioiden sekä alueen lasten että

ikäihmisten määrä
 vaikutukset asumiseen ja liikkumiseen, johon liittyy läheisesti

palveluiden saavutettavuus
 vaikutukset talouteen ja palveluihin, kuten palveluiden saatavuus,

henkilöstövaikutukset, kiinteistöön liittyvät ja muut taloudelliset
kustannukset

 vaikutukset yhteisöön ja alueeseen, kuten alueen elinvoimaisuus ja
julkinen kuva sekä alueen turvallisuus

 vaikutukset koko Loviisan kaupungin asukkaisiin ja koko alueen
tasa-arvoon sekä perusturvakeskuksen ja sen henkilökunnan
toimintaan.

 Tehdyn vaikutusten ja vaihtoehtojen arvioinnin perusteella paras
vaihtoehto on Koskenkylän terveysaseman toiminnan siirtäminen
pääterveysasemalle. Tätä puoltaa lisäksi tulevaan
sote-uudistukseen liittyvä tulevaisuuden sosiaali- ja
terveyskeskuksen kehittämisohjelma ja sen tavoitteet. Suurempi
osa palveluista säilyy Loviisassa suuremmalla todennäköisyydellä,
jos sen toiminta on keskitettyä ja ohjelman tavoitteiden suuntaan
kehitettyä.
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 Liite nro 2.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus:  Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Loviisan
kaupungin perusturvakeskuksen Koskenkylän terveysaseman
toiminta siirretään pääterveysasemalle viimeistään 1.7.2020.

Päätös: Jäsen Mikael Karlsson ehdotti, että päätöstä muutetaan siten, että
päätös Koskenkylän terveysaseman sulkemisesta tehdään vuoden
2021 talousarvion yhteydessä, jolloin toiminta päättyisi
aikaisintaan 1.1.2021.

  Jäsen Ralf Sjödahl kannatti jäsen Mikael Karlssonin ehdotusta.

Äänestys
  Pohjaesitys JAA 5 ääntä (Isotalo, Karvonen, Kekkonen, Mettinen,

Heijnsbroek-Wirén)
  Jäsen Mikael Karlssonin muutosesitys EI 4 ääntä (Bruce, Sjödahl,

Karlsson, Thesslund)
 pohjaesitys jäi voimaan.

  Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 152
 Liite nro 5.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että Loviisan kaupungin
perusturvakeskuksen Koskenkylän terveysaseman toiminta
siirretään pääterveysasemalle viimeistään 1.7.2020.

Käsittely: Jäsen Leif Skogster ilmoitti esteellisyydestä (peruste: asianosaisen
läheinen) ja poistui yleisölle varattuun tilaan asian käsittelyn
ajaksi.

  Jäsen Mikael Karlsson ehdotti, että päätöstä muutetaan siten, että
päätös Koskenkylän terveysaseman sulkemisesta tehdään vuoden
2021 talousarvion yhteydessä, jolloin toiminta päättyisi
aikaisintaan 1.1.2021.

  Jäsen Satu Hämäläinen kannatti jäsen Mikael Karlssonin
ehdotusta.
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  Jäsen Kari Hagfors ehdotti, että Koskenkylän terveysasema jatkaa
toimintaansa vuoden 2022 loppuun asti.

  Jäsen Antti Hovi kannatti jäsen Kari Hagforsin ehdotusta.

  Varajäsen Thomas Rosenberg tuli Leif Skogsterin tilalle (18.14).

Äänestys 1
  Jäsen Mikael Karlssonin muutosesitys JAA 27 ääntä
  Jäsen Kari Hagforsin muutosesitys EI 3 ääntä

Tyhjä 5
 Jäsen Mikael Karlssonin muutosehdotus jatkoon.

Äänestys 2
  Pohjaesitys JAA 14 ääntä
  Jäsen Mikael Karlssonin muutosesitys EI 21 ääntä

 Jäsen Mikael Karlssonin muutosesitys hyväksyttiin.

Päätös: Päätös Koskenkylän terveysaseman sulkemisesta tehdään vuoden
2021 talousarvion yhteydessä, jolloin toiminta päätyisi
aikaisintaan 1.1.2021.

 ---
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Kaupunginhallitus § 285 21.10.2019
Kaupunginhallitus § 290 28.10.2019
Kaupunginhallitus § 328 02.12.2019
Kaupunginvaltuusto § 153 11.12.2019

Talousarvio ja taloussuunnitelma 2020–2022

723/02.02.00/2019

KH § 285
 Valmistelijat: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors ja kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

 Talousarvion käsittelypäivät on sovittu seuraavasti.

 Maanantaina 21.10.2019 klo 9.00
 Maanantaina 28.10.2019 klo 9.00

 Ohjeellinen aikataulu

21.10.2019

  9.00–9.30 Muut kokousasiat.
  9.30–9.45 Loviisan kaupungin talousarvio 2020 ja taloussuunnitelma

2021–2022. Kaupunginjohtajan ehdotus, kaupunginjohtaja
Jan D. Oker-Blom.

  9.45–10.30 Perusturvakeskus, keskuksen johtaja Carita Schröder.
10.30–10.45 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
10.45–11.30 Sivistys- ja hyvinvointikeskus. keskuksen johtaja Kirsi

Kinnunen.
11.30–11.45 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
11.45–12.30 LOUNAS
12.30–13.15 Elinkeino- ja infrastruktuurikeskus, keskuksen johtaja Joakim

Holmström.
13.15–13.30 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
13.30–14.15 Demokratiapalvelut ja kaupunginkansliakeskus

kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom ja
kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina Lönnfors.

14.15–14.30 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
14.30–14.45 KAHVI
14.45–15.15 Loviisan Vesiliikelaitos, vesiliikelaitoksen johtaja Markku

Paakkarinen.
15.15–15.30 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
15.30–16.15 Investointisuunnitelman yhteenveto ja lainatason kehitys.
16.15–16.45 Henkilöstösuunnitelman yhteenveto, henkilöstöpäällikkö

Thomas Grönholm.
16.45-17.00 Päivän loppuyhteenveto.
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28.10.2019

  9.00–11.30 Kaupunginhallituksen käsittely.
11.30–12.30 LOUNAS
12.30–13.45 Kaupunginhallituksen käsittely jatkuu.
13.45–14.00 KAHVI
14.00–16.00 Kaupunginhallituksen esitys talousarvioksi 2020 ja

taloussuunnitelmaksi 2021–2022. Valtuustokäsittely
xx.xx.2019.

16.00–16.15 Päätössanat, kaupunginhallituksen puheenjohtaja Mia
Heijnsbroek-Wirén.

 Liite nro 2:
 kooste vastauksista talousarvioaloitteisiin (lautakuntien

talousarviokäsittely, hyvinvointihallia koskeva pykälä,
kaupunginkansliakeskuksen vastaukset)

 Esittelijä. kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus käsittelee vuosien 2020–2022 talousarvion ja
-suunnitelman esitetyn aikataulun mukaisesti.

Päätös: Kaupunginhallitus aloitti talousarvion käsittelyn
kaupunginjohtajan talousarvion 2020 ja taloussuunnitelman
2021–2022 esittelyllä.

  Keskuskohtaiset esittelyt ja niihin liittyvät keskustelut:

  9.45–10.39 Perusturvakeskus, keskuksen johtaja Carita Schröder
10.40–11.40 Sivistys- ja hyvinvointikeskus, keskuksen johtaja Kirsi

Kinnunen.

  Puheenjohtaja keskeytti kokouksen lounaan ajaksi.

11.50–12.40 LOUNAS

 Puheenjohtaja avasi kokouksen uudelleen kello 12.40. Läsnäolijat
todettiin samoiksi kuin ennen lounasta.

12.40–14.05 Elinkeino- ja infrastruktuurikeskus, keskuksen johtaja
Joakim Holmström.

Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja saapui kokoukseen
kello 13.16.

14.05–14.30 Demokratiapalvelut ja kaupunginkansliakeskus
kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom ja
kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina Lönnfors.

14.30–14.50 KAHVI
14.50–15.39 Loviisan Vesiliikelaitos, vesiliikelaitoksen johtaja Markku
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Paakkarinen.
15.39–16.25 Investointisuunnitelman yhteenveto ja lainatason kehitys.
16.25–16.35 TAUKO
16.35–17.24 Henkilöstösuunnitelman yhteenveto, henkilöstöpäällikkö

Thomas Grönholm.
17.24-17.38 Päivän loppuyhteenveto

 Puheenjohtaja keskeytti talousarvion käsittelyn, käsittelyä
jatketaan kaupunginhallituksen seuraavassa kokouksessa
28.10.2019.

 ---

KH § 290
 Liite nro 1.

Päätös: Talousarvion käsittely aloitettiin yleiskeskustelulla, jonka
yhteydessä kuultiin koulutuspäällikkö Timo Tenhusta,
henkilöstöpäällikkö Thomas Grönholmia ja asiantuntija Siv
Gustafssonia.

  Jäsen Roger Turku saapui kokoukseen kello 10.45.

  Kaupunginhallituksen puheenjohtaja keskeytti kokouksen
lounastauon ajaksi kello 11.35. 

  Valtuuston puheenjohtaja Otto Andersson poistui kokouksesta
kello 11.35.

  Kaupunginhallituksen puheenjohtaja avasi kokoukseen uudelleen
kello 12.38.

  Läsnäolijoiksi todettiin samat henkilöt kuin aamupäivällä
valtuuston puheenjohtajaa Otto Anderssonia lukuun ottamatta.

  Käsittelyn lomassa kaupunginhallitus piti tauot kello 14.10–14.29
ja 15.55–16.14.

Talousarvion yksityiskohtainen käsittely:

Kaupunginhallitus teki yksimielisesti seuraavat tekniset
korjaukset talousarvioon ja taloussuunnitelmaan:

 Sivu 22: Toiseksi viimeinen lause muutettiin muotoon: ”Kaupungin
konsernijohtoon kuuluvat kaupunginhallitus, kaupunginhallituksen
alainen kehittämis- ja konsernijaosto sekä kaupunginjohtaja.”
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 Sivu 27: Ruotsinkielisessä versiossa vaihdetaan taulukkoihin jääneet
suomenkieliset lauseet ruotsinkielisiksi.

 Sivut 35 ja 37: Korjattiin sivun 35 taulukkoon talousarviovuoden
2020 sekä suunnitelmavuosien euromääriä ja tehtiin vastaavat
korjaukset myös kaupunginhallituksen alla olevaan taulukkoon
sivulla 37.

 Sivu 39: Korjattiin taulukkoon talousarviovuoden 2020 lukuja.

 Sivu 56: Korjattiin taulukkoon talousarviovuoden 2020 lukuja.

 Sivut 60 ja 72: Ruotsinkielisessä versiossa korvattiin taulukossa
keskuksen avaintavoitteen ”Vi underlättar med smidiga och
fungerande tjänster vardagen för unga och barnfamiljer” alla
vastuualueen 3 avaintavoitteen ensimmäinen sana sanalla
”Familjeförberedelse” ja siihen liittyvän toimintasuunnitelman/keinon
lause kuulumaan ”Vi utvecklar familjeförberedelsen på ett
klientorienterat sätt”.

 Sivut 64 ja 78: Ruotsinkielisessä versiossa sivulla 64 korjattiin
taulukossa keskuksen avaintavoitteen ”Vi minskar olikvärdighet
genom att satsa på arbetet med att främja hälsa och välfärd” alla
korjattiin kaksi kirjoitusvirhettä 3. ja 4. rivillä sarakkeessa
”Toimintasuunnitelma/Keino” ja tehtiin vastaavat korjaukset sivulla
78.

 Sivu 78: Ruotsinkielisessä versiossa korjattiin taulukossa
keskuskohtaisen tavoitteen ”Vi minskar olikvärdighet genom att satsa
på arbetet med att främja hälsa och välfärd” alla teksti
”vastuualuetason avaintavoitteet” sarakkeen toisessa laatikossa
kuulumaan: ”Vi skapar ett kund- eller vårdförhållande baserat på
förtroende och kontinuitet”.

 Sivu 87: Korjattiin taulukon rivitystä.

 Sivut 169–174: Korvattiin sivu 169 uudella sivulla ja korjattiin
henkilöstösuunnitelman lukuja.

Kaupunginhallitus teki seuraavat muutokset talousarvioon ja
taloussuunnitelmaan:

 Sivu 114: Lisättiin yksimielisesti ensimmäisen kappaleen loppuun
otsikon ”Toimintaympäristön muutokset suunnittelukaudella ja
käynnissä olevat hankkeet” alle: ”Määräraha osa-aikaista
toimistosihteeriä varten sisältyy talousarvioon. Kaupunginhallitus
päättää toimistosihteerin palkkaamisesta, kun yhdistetyn opiston
henkilökunnan tehtäväkuvat ovat selvinneet.”
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 Sivu 137: Muutettiin yksimielisesti toiseksi viimeinen kappale
kuulumaan ”Kaupunkistrategian ja elinkeinopoliittisen ohjelman
toteuttamista seurataan ja kaupunginosien kehittämissuunnitelmien
päivitys saatetaan valmiiksi.”

 Sivu 142: Lisättiin yksimielisesti uusi tavoite taulukon
keskuskohtaisen tavoitteen ”Kartoitamme toimintaa ja annamme
palvelulupauksen” alle. Vastuualuetason avaintavoite: ”Tavoitteena
on lisätä vapaa-aika asuntojen muuttamista ympärivuotiseen
asumiseen.” Toimintasuunnitelma/keino: ”Edistämme lupaprosessia
lain sallimissa puitteissa.”

Investointiosa:

 Sivu 163, demokratiapalvelut: Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että
investointihankkeen ”Kuningattarenranta” määrärahat vähennetään
10 000 000 euroon (2 miljoona 2020, 5 miljoonaa 2021, 2 miljoona
2022 ja 1 miljoona 2023).

Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Arja Isotalo kannatti
jäsen Tom Liljestrandin ehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 2 ääntä (Karvonen, Heijnsbroek-Wirén)
Tom Liljestrandin muutosehdotus EI 7 ääntä (Isotalo, Uutinen,
Sjödahl, Turku, Liljestrand, Paakkarinen, Mettinen)
 Jäsen Tom Liljestrandin muutosesitys hyväksyttiin.

 Sivu 163, demokratiapalvelut: Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että yli
100 000 euron investointihankkeisiin lisätään hanke ”Asuntotuotanto,
oman pääoman korottaminen 15 %:lla hyväksytyistä
rakennuskustannuksista” ja että hankkeelle varataan 1 miljoona
vuodelle 2020. Samalla poistettaisiin sivulla 27 rahoitusosasta
antolainauksen muutokset vuosille 2020, 2021 ja 2022 sekä lause
”Antolainauksen lisäys Loviisan Asunnot Oy:lle 6,0 miljoonaa v
2020–2023”.

Tehdyn ehdotuksen myötä jäsen Toni Paakkarinen ilmoitti olevansa
esteellinen käsittelemään ehdotusta (peruste: yhteisöjäävi, läheinen)
ja poistui kokoushuoneesta asian käsittelyn ajaksi.

Käydyn keskustelun perusteella kaupunginhallitus hyväksyi
yksimielisesti Tom Liljestrandin ehdotuksen. Lisäksi
kaupunginhallitus lisäsi yksimielisesti sivulle 23 kohdan 1.
Konsernirakenteen terävöittäminen ja kokonaisnäkemyksen
vahvistaminen alle kolmanneksi kohdaksi tekstin ”Loviisan Asunnot
Oy:n osakepääoman korottamiseksi on talousarviossa varattu
kerrostalon rakentamisen varmistamiseksi määrärahaa, jolla yhtiön
omaa pääomaa voidaan aloitussuunnitelmien valmistuttua korottaa
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määrällä, joka vastaa 15 %:a hyväksytyistä rakennuskuluista.
Rakennushankkeen mahdollisesta antolainauksesta päätetään, kun
hankkeen kokonaissuunnitelma on valmistunut.”

 Sivu 163, demokratiapalvelut: Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että
investointihankkeelle ”Päälaiturin kunnostus, vierasvenesatama”
varatut varat siirretään vuodelle 2024. Ehdotus hyväksyttiin
yksimielisesti.

 Sivu 164, sivistys- ja hyvinvointikeskus: Kaupunginhallituksen 1.
varapuheenjohtaja Arja Isotalo ehdotti, että investointihankkeelle
”Liikuntahalli, laaja” vuosille 2020–2022 varatut määrärahat
siirretään vuosille 2023–2025. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Sivu 165, sivistys- ja hyvinvointikeskus: Kaupunginhallituksen 1.
varapuheenjohtaja Arja Isotalo ehdotti, että investointihankkeelle
”Päiväkoti-investointi” vuosille 2020–2022 varatut määrärahat
siirretään vuosille 2023–2025. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Sivu 165, elinkeino- ja infrastruktuurikeskus: Jäsen Tom Liljestrand
ehdotti, että Vanhan Valkontien kevyenliikenteen väylälle varatut
investointimäärärahat poistetaan talousarviosta. Ehdotus hyväksyttiin
yksimielisesti.

Yllä mainittujen investointeja koskevien päätösten seurauksena
tehdään tarvittavat korjaukset sivuille 166–167 sekä poistetaan
tavoitetaulukoista uuden päiväkodin suunnittelua koskevat tavoitteet
ja toimenpiteet. 

Rahoituslaskelmat

 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että metsämaata ei myydä ja
myyntituotoista näin ollen vähennetään 1,5 miljoonaa euroa.

Jäsen Ralf Sjödahl kannatti jäsen Tom Liljestrandin ehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 5 ääntä (Isotalo, Karvonen, Paakkarinen, Mettinen,
Heijnsbroek-Wirén)
Jäsen Tom Liljestrandin muutosehdotus EI 4 ääntä (Uutinen,
Sjödahl, Turku, Liljestrand)
 myyntituottoja ei vähennetty.

  Kaupunginhallitus merkitsi liitteenä olleet tiedot vastauksista
talousarvioaloitteisiin tiedoksi.

  Kaupunginhallitus hyväksyi talousarvion ja taloussuunnitelman
2020–2022 kokouksessa tehdyillä korjauksilla ja muutoksilla ja
valtuutti viranhaltijat tekemään talousarviokirjaan
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kaupunginhallituksen tekemiin muutoksiin liittyvät tekniset
korjaukset sekä tarkistamaan laskelmat.

 ---

KH § 328
 Valmistelija: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors

 Kaupunginvaltuusto vahvisti 14.11.2019 § 129 Loviisan
kaupungin vuoden 2020 tuloveroprosentiksi 20,25.

 Kaupunginhallituksen 28.10.2019 käsittelemää
talousarvioehdotusta ja taloussuunnitelmaa 2020–2022 on
päivitetty korotetun tuloveroprosentin mukaisin laskelmin.

 Liite nro 3.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy talousarvion ja taloussuunnitelman
2020–2022 ja esittää sen kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi.

 Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Jäsen Mikael Karlsson ehdotti, että metsämaan myyntiä
vähennetään 750 000 eurolla.

  Jäsen Juha Karvonen kannatti jäsen Mikael Karlssonin ehdotusta.

Äänestys
  Pohjaesitys JAA 1 ääni (Mettinen)
  Jäsen Mikael Karlssonin muutosesitys EI 8 ääntä (Isotalo,

Karvonen, Bruce, Sjödahl, Karlsson, Thesslund, Kekkonen,
Heijnsbroek-Wirén)
 muutosehdotus hyväksyttiin.

  Päätös ehdotuksen mukaan yllä mainittu muutos huomioiden.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 153
 Liite nro 6.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy talousarvion ja taloussuunnitelman
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2020–2022.

Päätös: Talousarvion ja taloussuunnitelman käsittely aloitettiin
kaupunginjohtajan yleisellä esittelyllä ja jatkettiin ryhmien
yleispuheenvuoroilla.

  Talousarvion käsittelyn yhteydessä pidettiin tauko kello
20.00–20.20, 22.15–22.20, neuvottelutauko kello 0.01–0.08 ja
tauko kello 0.12–0.20.

  Muutosesitykset:

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 11 ”Maakunta ja
sote-uudistus”-otsikon alla oleva ensimmäinen kappale kirjoitetaan
neutraaliin muotoon kuulumaan: ”Maakunta- ja sote-uudistuksen
valmistelutyö jatkuu uuden hallituksen johdolla. Lainsäädännön
uudistuksen aikataulu on säädösvalmistelussa asetettu ajalle
27.8.2019–31.5.2023. Uudenmaan, pääkaupunkiseudun ja Helsingin
seudun erityisratkaisua koskevan sote-erillisselvityksen aikataulu on
26.9.2019–31.12.2019. Selvitys maakuntien verotusoikeudesta ja
monikanavarahoituksen purkamisesta tehdään vuoden 2020 loppuun
mennessä.”

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta. 

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 13 olevaan kaavioon
”Väestönkehitys” lisätään kaupungin tavoitteen lisäksi
rinnakkaispylväät, joista ilmenee tilastokeskuksen 30.9.2019
julkaiseman ennusteen luvut. Taulukon alapuolinen teksti muutetaan
kuulumaan: ”Tilastokeskuksen uusin väestöennuste on julkaistu
30.9.2019. Väestöennuste on laadittu alueittain vuoteen 2040 asti.
Tilastokeskuksen väestöennusteet perustuvat havaintoihin
syntyvyyden, kuolevuuden ja muuttoliikkeen menneestä kehityksestä.
Kaupungin strategian mukainen väestökehitystavoite on positiivinen
vuosittain ja vähimmäistavoite on nykyisen asukasmäärän pysyminen
nykytasolla.”

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 13 lisätään ”Väestö
ikäryhmittäin”-taulukon alle lähteeksi tilastokeskus sekä
”Ikärakenne-ennuste 2025”-ympyrän alle lähteeksi kaupunki ja luvut
tilastokeskuksen 30.9.2019 väestöennusteen lukujen mukaiseksi.



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 34

Ptk:n tark.

”Väestö ikäryhmittäin” ja ”Ikärakenne-ennuste 2025”-kaavioiden alla
oleva teksti muutetaan tilastokeskuksen 30.9.2019 julkaistujen
lukujen mukaisiksi kuulumaan: ”Loviisan kaupungin väestön
painopiste on työssäkäyvässä väestössä. Lasten ja nuorten määrä
laskee sekä yli 64-vuotiaiden kohdalla nousee prosentilla.
Työikäisten määrä pysyy samana.”

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 17 taulukon
”Verotulojen kehitys” yleisinformatiivisen selkeyden vuoksi lisätään
taulukkoon alimmaiseksi rivit:
”Verotulot yhteensä” ja ”Verotulojen kehitys, %”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 17 olevaan taulukkoon
”Valtionosuudet” lisätään alimmaiseksi rivi: ”Valtionosuudet
yhteensä”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 18 olevaan taulukkoon
”Investoinnit, poistot, korot ja lainasaldo” lisätään rivi:
”Leasing-vastuut”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Teknisenä korjauksena korjataan sivulla 22 ”Loviisa-konserni”
otsikon alla olevan kuvan tekstiä.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 23 poistetaan
”Kuntakonsernin 2020–2022 tavoitteena on” otsikon alta toisen
alakohdan tekstistä sanat ”niin asuntokauppoja kuin”.



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 10/2019 35

Ptk:n tark.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 23 ääntä
Valtuutettu Pertti Lohenojan muutosehdotus EI 10 ääntä
TYHJÄ 2
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 24 ”Tytäryhteisöille
asetettujen tavoitteiden” -otsikon alla muutetaan kaikkien yhtiöiden
osalta ”Taloudellinen tavoite ”  -sarakkeessa oleva teksti ”Yhtiön
talous on tasapainossa” muotoon ”Yhtiön talous on ylijäämäinen”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 24 ääntä
Valtuutettu Pertti Lohenojan muutosehdotus EI 10 ääntä
TYHJÄ 1
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Timo Noroviita esitti, että sivulla 38 lisätään ”Toiminnan
painopisteet” -otsikon alle viimeiseksi alakohdaksi
”kaupunkistrategian tarkistaminen muuttuneen taloustilanteen
mukaiseksi.”

Valtuutettu Marjo Vuokko kannatti Timo Noroviidan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Timo Noroviita esitti, että sivulla 93 lisätään keskuksen
avaintavoitteen ”Lisäämme kaupungin vetovoiman markkinoimista”
alle uusi vastuualuetason avaintavoite ”Loviisan koulujen tunnetuksi
tekeminen”. Tavoitteen seuranta/mittari on toteutunut tai ei
toteutunut. Toimintasuunnitelmaksi/keinoksi kirjataan ”Loviisan
koulut, niin isot kuin pienetkin, laativat toiminnastaan ja
omaleimaisista oppimisympäristöistään kertovia tarinoita, joita
julkaistaan ja levitetään.” ja vastuulautakunnaksi / -henkilöksi
kasvatus- ja sivistyslautakunta ja koulutuspäällikkö.

Valtuutettu Marjo Vuokko kannatti Timo Noroviidan
muutosehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 18 ääntä
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Valtuutettu Timo Noroviidan muutosehdotus EI 17 ääntä
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 95, sarakkeen
”Vastuualuetason avaintavoitteet” ensimmäisessä laatikossa
muutetaan sana ”hyvinvointihalli” sanaksi ”liikuntahalli” ja, että
vastaava muutos tehdään kaikissa talousarvion kohdissa, joissa
mainitaan ”hyvinvointihalli”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 20 ääntä
Valtuutettu Pertti Lohenojan muutosehdotus EI 13 ääntä
TYHJÄ 2
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Teknisenä korjauksena poistettiin sivulla 103 otsikon
”Toimintaympäristön muutokset suunnittelukaudella ja käynnissä
olevat hankkeet” alla ensimmäinen alakohta ”Hankesuunnitelman
laatiminen uudelle päiväkodille”. Vastaava korjaus tehtiin sivulla 104
otsikon ”Sujuva arki lapsiperheille” alla, jolloin sarakkeen
”Keskuksen avaintavoitteet” ensimmäisen laatikon teksti kuuluu
”Aloitamme päiväkotiverkoston kokonaisselvityksen”.

 Valtuutettu Kristian Willner esitti, että sivulla 106 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Kuggomin
päiväkodin osalta.

Valtuutettu Mia-Leena Aitokari kannatti valtuutettu Kristian
Willnerin ehdotusta.

Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Otto Andersson esitti
äänestysjärjestyksenä, että kaikista esityksistä koskien päiväkotien
määrärahojen palauttamista talousarvioon, äänestetään yksi kerrallaan
pohjaesitystä vastaan. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 26 ääntä
Valtuutettu Kristian Willnerin muutosehdotus EI 9 ääntä
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Jonna Hinttaniemi esitti, että sivulla 106 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Leikkiksen
päiväkodin osalta.

Valtuutettu Mia-Leena Aitokari kannatti valtuutettu Jonna
Hinttaniemen ehdotusta.
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Äänestys
Pohjaesitys JAA 27 ääntä
Valtuutettu Jonna Hinttaniemen muutosehdotus EI 8 ääntä
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Lotte-Marie Uutinen esitti sivulla 106, että
kotihoidontuen kuntalisän maksaminen lopetetaan 1.8.2020.

Valtuutettu Maria Grundström kannatti valtuutettu Lotte-Marie
Uutisen ehdotusta. 

Äänestys
Pohjaesitys JAA 21 ääntä
Valtuutettu Lotte-Marie Uutisen muutosehdotus EI 14 ääntä
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Teknisenä korjauksena siirrettiin sivulla 108 otsikon ”Vastuualueen
tehtävät” alla olevan 6. kappaleen kolme ensimmäistä lausetta
”Lukuvuoden 2019-2020 teemana on Kielitaitoinen koulu.
Opetuksessa keskitymme hyvään kielenkäyttöön sekä panostamme
aikaisempaa enemmän kielen kehityksen tukemiseen ja
monipuoliseen kielenkäyttöön. Kielen merkitystä kaikessa
toiminnassa korostetaan.” sivulle 109 otsikon ”Vastuualueen
toiminnan painopisteet” alle neljänneksi alakohdaksi.

 Valtuutettu Kristian Willner esitti, että sivulla 112 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Haddom
skolan osalta.

Valtuutettu Jonna Hinttaniemi kannatti valtuutettu Kristian Willnerin
ehdotusta.

Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Otto Andersson esitti
äänestysjärjestyksenä, että kaikki esitykset koskien koulujen
määrärahojen palauttamista talousarvioon, äänestetään yksi kerrallaan
pohjaesitystä vastaan. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 16 ääntä
Valtuutettu Kristian Willnerin muutosehdotus EI 18 ääntä
TYHJÄ 1
 muutosesitys hyväksyttiin.

 Valtuutettu Mia-Leena Aitokari esitti, että sivulla 112 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Pernå
kyrkoby skolan osalta.
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Valtuutettu Jonna Hinttaniemi kannatti valtuutettu Mia-Leena
Aitokarin ehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 22 ääntä
Valtuutettu Mia-Leena Aitokarin muutosehdotus EI 13 ääntä
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Timo Noroviita esitti, että sivulla 112 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Teutjärven
koulun osalta.

Valtuutettu Marjo Vuokko kannatti valtuutettu Timo Noroviidan
ehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 27 ääntä
Valtuutettu Timo Noroviidan muutosehdotus EI 6 ääntä
TYHJÄ 2
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 121 lisätään
talousarvioon määrärahat, jotka ehdotuksessa on poistettu Tesjoen
kirjaston osalta ja että kirjastoyksiköitten määrä taulukossa sivulla
123 muutetaan kolmesta neljäksi.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Valtuutettu Pasi Laiho poistui kokouksesta kello 22.59.

 Valtuutettu Timo Noroviita esitti, että sivulla 124 lisätään otsikon
”Toiminnan painopisteet” alle kolmanneksi alakohdaksi ”laatia
kaupungin talousmetsien hoitosuunnitelma vuosille 2021–2030”.

Valtuutettu Marjo Vuokko kannatti valtuutettu Timo Noroviidan
esitystä.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti toimenpidealoitteena liittyen
talousarvion sivuun 140, että toimintakertomukseen tehdään vuodesta
2019 alkaen lisäyksiä kohdan ”Elinkeinopalvelut ja kehittäminen”
alla olevaan taulukkoon ”Yksikkökustannukset, suoritteet ja
tunnusluvut” alla olevan esimerkin mukaan:

 Elinkeinot: Lopettaneet yritykset (kpl), Yrityskanta (kpl),
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Yrityskannan nettomuutos (kpl)
 Työpaikat: Työpaikkojen määrä (kpl)
 Matkailu: Majoitustilasto Camping (vrk/v, muutos),

Majoitustilasto Loviisa (vrk/v, muutos), Matkailutulo (€/v).

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
esittämää toimenpidealoitetta.

Äänestys (suoritettu talousarvion tultua hyväksytyksi)
Pohjaesitys / ei toimenpidealoitetta JAA 21 ääntä
Toimenpidealoite hyväksytään EI 13 ääntä
Poissa 1
 toimenpidealoitetta ei hyväksytty.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 157 lisätään otsikon ”
Vastuualueen toiminnan painopisteet ovat” alle viides alakohta ”
Taajamametsien hoitoa tehostetaan.”

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 159 otsikon ”Talous on
tasapainossa” alla vastuualuetason avaintavoitteisiin lisätään:
”Taajamametsien hoitoa tehostetaan”. Sarakkeeseen
”Toimintasuunnitelma” lisätään: ”Taajamametsien
hakkuukertymätavoite on 13 000 k-m³/v suunnittelukaudella”.
Sarakkeeseen ”Vastuulautakunta/-henkilö” lisätään elinkeino- ja
infrastruktuurilautakunta ja infrastruktuuripäällikkö.

Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti lisäksi, että sivulla 160 lisätään
toimintatuottoihin vuodelle 2020 +200 000 euroa, vuodelle 2021
+200 000 euroa ja vuodelle 2022 +200 000 euroa taajamametsien
hakkuista.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
ehdotusta.

Valtuutettu Tom Liljestrand esitti samaan kohtaan liittyen, että
sivulla 159 otsikon ”Talous on tasapainossa” alla oleviin
vastuualuetason avaintavoitteisiin lisätään: ”Taajamametsien hoitoa
tehostetaan”. Sarakkeeseen ”Toimintasuunnitelma” lisätään:
”Taajamametsien hakkuukertymätavoitetta nostetaan merkittävästi”
ja sarakkeeseen ”Vastuulautakunta/-henkilö” lisätään elinkeino- ja
infrastruktuurilautakunta ja infrastruktuuripäällikkö.

Valtuutettu Tom Liljestrand esitti lisäksi, että sivulla 160 lisätään
toimintatuottoihin vuodelle 2020 +100 000 euroa, vuodelle 2021
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+100 000 euroa ja vuodelle 2022 +100 000 euroa taajamametsien
hakkuista.

Valtuutettu Mikael Karlsson kannatti valtuutettu Tom Liljestrandin
ehdotusta.

Käydyn keskustelun perusteella valtuutettu Pertti Lohenohja veti
ehdotuksensa takaisin.

Valtuutettu Tom Liljestrandin ehdotukset hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti toimenpidealoitteena liittyen
talousarvion sivuun 163, että kaupunginvaltuustolle järjestetään
kattava tiedotustilaisuus asuntomessualue Kuningattarenrannasta.
Tilaisuudessa pitää antaa perusteelliset tiedot hankkeen suunnittelusta
ja etenemisestä kustannuserittelyineen.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
esittämää toimenpidealoitetta.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 164 sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen alla siirretään hankkeelle ”Kiinteistöt
Ruotsinpyhtään kirkonkylän Koulutiellä” varatut määrärahat 250 000
euroa vuodelle 2020.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 165 elinkeino- ja
infrastruktuurikeskuksen alla vähennetään hankkeen
”Kuningattarenkadun peruskorjaus” määrärahoja siten, että hankkeen
kustannusarviota vähennetään 80 000 eurolla 680 000 eurosta       
600 000 euroon ja vuoden 2020 määrärahoja vähennetään 80 000
eurolla 480 000 eurosta 400 000 euroon.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 16 ääntä
Valtuutettu Pertti Lohenojan muutosehdotus EI 18 ääntä
Poissa 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulla 165 elinkeino- ja
infrastruktuurikeskuksen alla vähennetään yhdyskuntatekniikan alle
100 000 euron hankkeiden määrärahoja vuodelle 2021 400 000
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eurolla 2 000 000 eurosta 1 600 000 euroon ja vuodelle 2022 400 000
eurolla 2 000 000 eurosta 1 600 000 euroon. Lisäksi
yhdyskuntatekniikan alle 100 000 euron hankkeiden alle lisätään
alariviksi ”Kestopäällystys 400 000 euroa”.

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
muutosehdotusta.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Valtuutettu Antti Väkevä esitti, että sivulla 165 elinkeino- ja
infrastruktuurikeskuksen alle lisätään hankkeeksi ”Vanhan
Valkontien kevytliikenteenväylä” ja että hankkeelle varataan 1 500
000 euroa jakautuen 50 000 euroa vuodelle 2020, 700 000 euroa
vuodelle 2021 ja 750 000 euroa vuodelle 2022.

Valtuutettu Saara Lång kannatti valtuutettu Antti Väkevän ehdotusta.

Äänestys
Pohjaesitys JAA 23 ääntä
Valtuutettu Antti Väkevän muutosehdotus EI 11 ääntä
Poissa 1
 pohjaesitys jäi voimaan.

 Valtuutettu Pertti Lohenoja esitti, että sivulle 169 lisätään viimeiseksi
kappaleeksi teksti ”Tehdään pitkäaikainen suunnitelma virkojen ja
tehtävien vähentämiseksi eläköitymisten ja muun normaalin
vaihtuvuuden myötä. Henkilöstöpäällikkö ja kaupungin johtoryhmä
seuraavat suunnitelman toteutumista.”

Valtuutettu Satu Hämäläinen kannatti valtuutettu Pertti Lohenojan
esittämää lisäystä.

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Teknisenä korjauksena korjattiin sivulla 175 Loviisan
vesiliikelaitoksen talousarvion ja talousarviosuunnitelman
kansisivujen suomen- ja ruotsinkieliset versiot vastaamaan toisiaan.

  Kaupunginvaltuusto hyväksyi yllämainituin muutoksin
talousarvion ja taloussuunnitelman vuosille 2020–2022 ja valtuutti
viranhaltijat oikolukemaan talousarvion ja taloussuunnitelman
sekä tekemään niihin hyväksyttyjen muutosehdotusten
edellyttämät tekniset korjaukset.

  Kaupunginvaltuusto hyväksyi valtuutettu Pertti Lohenojan
toimenpidealoitteen siitä, että kaupunginvaltuustolle järjestetään
kattava tiedotustilaisuus asuntomessualue Kuningattarenrannasta.
Tilaisuudessa pitää antaa perusteelliset tiedot hankkeen
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suunnittelusta ja etenemisestä kustannuserittelyineen.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 154 11.12.2019

Suolatorin päällystyksen saattaminen alkuperäiseen muotoonsa, valtuustoaloite

853/10.03.01/2019

KV § 154
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Kari Hagfors) olivat ennen kokousta
ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Suolatorin päällystyksen saattaminen alkuperäiseen
muotoonsa

 Suolatori on Loviisan historiallisen alakaupungin keskeinen
paikka. Se on toiminut tärkeänä kauppatorina. Nykyisin se toimii
myös vuosittaisen suurtapahtuman Loviisan Wanhat Talot
keskeisenä myynti- ja näyttelykojujen paikkana. Tori on
historiansa mukaisesti ollut päällystettynä nupulakivillä. Ne ovat
nyt painuneet hiekkakerroksen alle ja torin historiallinen
näköisalkuperä on täten muuttunut.

 Me allekirjoittaneet esitämme, että

Suolatorin päällystepinta saatetaan sen alkuperäiseen kuntoon
eli nupulakivipäällystykseen, kuten on erinomaisesti saatettu
myös Linnakujan pintakin.

 Liite nro 7.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 155 11.12.2019

Kokouksen päättäminen

KV § 155

Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen klo. 0.33.

 ---


